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BRMG-KSiB-II.0012.10.2014 
 

 
PROTOKÓŁ NR 2–2/2014 

 
 

z nadzwyczajnego posiedzenia Komisji Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się  w dniu 11 grudnia 2014 roku, a rozpoczęło się o godz. 16.00, w 
Sali Seana Lestera nr 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w 
Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i nr 2 
do protokołu. 
 

Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyły cztery osoby (4), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 
Nieobecny Jerzy Milewski. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji 
Strategii i Budżetu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 2 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został drogą elektroniczną wysłany do radnych - 
porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą 
Międzynarodowe Targi Gdańskie S. A. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 4. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Gdańsku – druk nr 5. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk 
nr 6. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk 
nr 1527. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 1528. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
poinformował, że wpłynęły do zaopiniowania przez Komisję projekty uchwały Rady 
Miasta Gdańska: 
- zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2014-2040 – druk nr 8, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – 
druk nr 9, 
- Autopoprawki do druków nr 1527 i 1528, 
- w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia jednostkowej 
stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku na 2014 rok – druk nr 10, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku 
– druk nr 12, 
- w sprawie zwiększenia wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w 
placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego na terenie Miasta 
Gdańska – druk nr 13, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz 
określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 14, 
- w sprawie uchwalenia zmian treści statutu żłobka nr 3 „Złota Rybka” z siedzibą w 
Gdańsku przy ul. Chałubińskiego 20 – druk nr 15, 
- w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Gdańska na okres 
kadencji 2014-2018 – druk nr 16, 
- w sprawie gotowości Miasta Gdańska do organizacji XXV Światowego Jamboree 
Skautowego w 2023 r. i imprez poprzedzających wydarzenie – Światowy Zlot 
Związku Harcerstwa Polskiego w 2018 roku i Europejski Jamboree Skautowy w 2021 
roku w przypadku przyznania przez Światową Organizację Ruchu Skautowego 
lokalizacji w Polsce, w Mieście Gdańsku – druk nr 17. 
 
Przewodniczący zaproponował, aby projekty uchwał skierowane do zaopiniowania 
przez Komisję były omawiane w następującej kolejności w porządku posiedzenia: 

• Druk nr 8 – jako pkt 5 a 
• Druk nr 9 – jako pkt 5 b 
• Druk nr 10 – jako pkt 5 h 
• Druk nr 12 – jako pkt 5 e 
• Druk nr 13 – jako pkt 5 f 
• Druk nr 14 – jako pkt 5 c 
• Druk nr 15 – jako pkt 5 g 
• Druk nr 16 – jako pkt 5 d 
• Druk nr 17 – jako pkt 3 a 

 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku 
posiedzenia powyższych projektów uchwał w zaproponowanej kolejności. 
 
W wyniku głosowania Komisja jednogłośnie – 4 głosami „za” wprowadziła 
powyższe projekty uchwał oraz autopoprawki do porządku posiedzenia.   
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Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie całego porządku 
posiedzenia z przyjętymi zmianami. W wyniku głosowania Komisja porządek 
przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”.  
 
 

PUNKT – 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki działającej pod 
firmą Międzynarodowe Targi Gdańskie S.A. z siedzibą w Gdańsku – druk nr 4. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.4.2014). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Czy to dokapitalizowanie jest związane z tym, że sposób kredytowania czy czas 
kredytowania został zmieniony i rozciągnięty w czasie do tego roku 2019 i z tego 
tytułu wynika to dokapitalizowanie?  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie. To dokapitalizowanie tak jak powiedziałam, może państwo nie zwrócili uwagi 
to jest spłata kaucji, która została wykorzystana na sfinansowanie przedsięwzięcia 
inwestycyjnego. Zwrot kaucji.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Czyli skorzystano z pieniędzy wyodrębnionych na rachunku.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Czyli kaucja, która była zabezpieczeniem jakości wykonania została skonsumowana 
na zrealizowanie inwestycji. Spółka powinna ją zwrócić, ale nie ma pieniędzy, stąd 
jest to dokapitalizowanie.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 4. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 4 – bez poprawek. (Opinia nr 2-
2/1-1/2014). 
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PUNKT – 2 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa 
Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
Gdańsku – druk nr 5.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.5.2014). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 5. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 5 – bez poprawek. (Opinia nr 2-
2/2-2/2014). 

 
PUNKT – 3 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą Gdańskie Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą 
w Gdańsku – druk nr 6.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.6.2014). 
 

Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 6. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Iwonę Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej, 
w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 6 – bez poprawek. (Opinia nr 2-
2/3-3/2014). 
 

PUNKT – 3a 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie gotowości 
Miasta Gdańska do organizacji XXV Światowego Jamboree Skautowego w 2023 r. 
i imprez poprzedzających wydarzenie – Światowy Zlot Związku Harcerstwa 
Polskiego w 2018 roku i Europejski Jamboree Skautowy w 2021 roku w 
przypadku przyznania przez Światową Organizację Ruchu Skautowego 
lokalizacji w Polsce, w Mieście Gdańsku – druk nr 17. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.17.2014). 
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej zreferował projekt uchwały. Powiedział m. in.: Projekt pt. światowy 
zlot skautów w Polsce jest projektem, który prowadzimy, ja go prowadzę osobiście 
od mniej więcej półtora roku. Myśmy go trochę chowali, dlatego, żeby państwu 
powiedzieć o skali imprezy. Jak mieliśmy Euro 2012 to mieliśmy trzy mecze po 40 
tysięcy widzów. Tutaj mamy 40 tysięcy młodych ludzi, którzy są w Gdańsku przez 
trzy tygodnie. Non stop trzy tygodnie. Nie trzy dni, tylko trzy tygodnie non stop. To 
jest skala zjawiska po pierwsze. Po drugie macie państwo świadomość ile za tym 
idzie pieniędzy. Kolejna ważna sprawa. Tym 40 tysiącom młodych ludzi z całego 
świata, około 150 krajów przyjeżdża na taką imprezę towarzyszy ok. 10 tysięcy 
rodziców i rozmaitych fanów harcerstwa i skautingu, którzy po takich imprezach 
jeżdżą, dziennikarzy, którzy przebywają poza obozowiskiem, w hotelach, 
korzystają z tego zaplecza miejskiego. Kolejna sprawa nie bez znaczenia. To jest 
impreza, na którą przyjeżdża kilkadziesiąt koronowanych, nie koronowanych głów 
państw, dlatego, że na ogół jest tak, że w poszczególnych państwach szefem 
skautingu lokalnego jest albo król, albo królowa, albo książę, albo prezydent itd. i 
ci ludzie na te imprezy przyjeżdżają. Jest to impreza, którą każdy chciałby mieć. 
ZHP zdecydowało się na aplikację o tą imprezę. W tej chwili trwały poszukiwania 
lokalizacji w kraju. Możemy powiedzieć, że jesteśmy na ostatniej prostej i też nie 
ma co ukrywać, że szanse Gdańska są niezwykle wysokie. Nie chcę zdradzać kto 
inny z nami konkuruje, ale potrzeba jeszcze parę drobnych szczegółów, czyli ta 
uchwała i jeszcze jedna nasza decyzja o charakterze podpisania umowy z 
właścicielem terenu przesądza o tym, że miasto Gdańsk będzie Polskim 
kandydatem do organizacji tego Jamboree w 2023 roku, w którym życzyłbym 
wszystkim, żebyśmy mogli w taki czy inny sposób uczestniczyć, czy przynajmniej 
zobaczyć, a przynajmniej dożyć, bo myślimy dosyć daleko. Co jest jeszcze istotne 
to ta impreza ma bardzo duże szanse organizacji w Polsce dlatego, że według 
aktualnych informacji będą tylko dwie kandydatury. Będzie kandydatura 
europejska i to będzie kandydatura Polska, ponieważ w Europie już jakby się 
zgodzono, że to Polska będzie reprezentowała Europę i będzie kandydatura 
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azjatycka, a konkretnie Korei Południowej. Kandydatura Korei Południowej nie ma 
tej zalety co kandydatura Polska czy europejska, że po pierwsze przyszłoroczne 
Jamboree odbędzie się w Japonii, czyli też w Azji, a generalnie jest taka reguła, że 
skauci starają się, żeby Jamboree wędrowało po świecie po poszczególnych 
kontynentach. Następne Jamboree za 5 lat odbędzie się w Stanach Zjednoczonych 
więc lokalizacja kolejnego Jamboree w Europie byłaby pewną naturalną koleją 
rzeczy. To jest po pierwsze, a po drugie Południowa Korea była już raz 
organizatorem Jamboree chyba w latach 60-tych czy 70-tych, w związku z tym też 
atrakcyjność tej kandydatury jako powtórnej jest nieco mniejsza od takiej 
pionierskiej kandydatury z Europy Środkowo – Wschodniej, a warto podkreślić, że w 
tej części Europy Jamboree było organizowane tylko raz w historii i było to w 1933 
roku na Węgrzech. Więc wszystko wskazuje na to, że ta impreza jest naprawdę na 
wyciągnięcie ręki, a właściwie trzy imprezy dlatego, że przyznanie prawa do 
organizacji Jamboree w 2023 roku, a ta decyzja zapadnie w 2017 wiąże się z 
organizacją w Gdańsku oprócz tej imprezy jeszcze dwóch innych. Mianowicie w 
roku 2018 Ogólnopolskiego Zlotu Harcerstwa. To jest impreza na ok. 10 tysięcy plus 
i w roku 2021 Europejskiego Zlotu. To jest impreza na 20 tysięcy plus. Czyli jak 
widzimy w pakiecie właściwie możemy zdobyć trzy przepiękne, młodzieżowe 
imprezy dla Gdańska i stąd ta uchwała intencyjna jest tak niezwykle istotna. 
Decyzja zapadnie do końca tego roku. Stosowną decyzję podjął już polski rząd, 
zaangażował się w ten projekt, wydzielił pulę pieniędzy na jego organizację. 
Patronatem objął to przedsięwzięcie pan Prezydent, powiem więcej wszyscy 
dotychczasowi Prezydenci, którzy w Polsce byli wybierani. Także jest to taka 
impreza ogólnopolska, o poparciu ze wszystkich stron świata nauki, świata kultury, 
świata polityki. Gra warta świeczki stąd prośba do państwa, żebyście ten projekt 
intencyjnej uchwały poparli, która otworzy nam drogę być może do fantastycznej 
imprezy w Gdańsku.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Z jakim miastem polskim toczymy bój o tą imprezę? Kto jest naszym konkurentem?  
 
Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Tajemnicą to nie jest, w tej chwili w grze zostały tylko dwie lokalizacje nasza i 
województwo kujawsko – pomorskie. Nawet nie miasto tylko województwo jako 
samorząd. Tam marszałek Całbecki jest wyjątkowym, że tak powiem, fanem 
harcerstwa i on o tą imprezę bardzo walczy, ale też nie ma co ukrywać, że 
lotnisko, które ma obsługiwać Jamboree jest lotniskiem w Gdańsku. De facto to 
jest projekt pod toruński, bo to są tereny poligonów. Lotniskiem obsługującym nie 
jest Bydgoszcz tylko właśnie lotnisko Gdańsk ze względu na połączenia 
międzynarodowe. W tej punktacji wszelakiej my jesteśmy górą, tylko musimy 
dopełnić pewnych formalności.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Gdzie chcemy to zlokalizować?  
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Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Wyspa Sobieszewska. To jest jedyny teren, który jest dostępny. Mówimy o terenie 
o powierzchni 300 ha.  
 

Radny Jaromir Falandysz 
Zmieścimy to w ogóle?  
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Tak. Jest wszystko przeliczone. Gdyby nie było takiej możliwości to byśmy z tą 
uchwałą nie występowali. Ten projekt się toczy od półtorej roku bardzo 
konsekwentnie i myśmy spełnili wszystkie wymagane kryteria. Ostatnim jest m. in. 
ta uchwała intencyjna. Myśmy do państwa nie przychodzili wcześniej, ponieważ nie 
byłoby sensu przychodzić, gdybyśmy nie mogli spełnić kryteriów formalnych. Tam 
są odległości od lotniska. Trzeba wszystkie kryteria spełnić. Zaopatrzenie w prąd, w 
wodę, ścieki. To jest 40 tysięcy ludzi. To jest taki Sopot, który nagle przyjeżdża do 
nas na trzy tygodnie. W związku z tym dopóki nie było tych wszystkich możliwości, 
o których żeśmy wspomnieli to byśmy do państwa nie przychodzili. Dzisiaj wiemy, 
że to się może udać.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
Panie Prezydencie bardzo się cieszę z takiej inicjatywy. Pewnie to bardzo dobrze 
zrobi naszemu miastu, ale pytanie pewnie mało zręczne, ale czy my już wiemy o 
jakich rzędach kosztów możemy mówić dla miasta?  
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Wiemy. Na etapie przygotowań czyli do 2017 roku, czyli tak naprawdę na etapie 
promocji tego projektu to mówimy o wydatkach rzędu z budżetu miasta na 
poziomie 2,5 góra 3 mln zł. 6 mln zł dokłada rząd polski, milion dokłada ZHP.   
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
Czyli są gwarancje rządowe?  
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Tak. To jest ta skala. Przy czym pamiętajmy, że część tych działań możemy robić z 
pieniędzy, które i tak idą na promocję miasta, ponieważ to jest ewidentnie 
promocja miasta. My promujemy imprezę, ale jednocześnie promujemy lokalizację, 
czyli promujemy miasto i oczywiście możemy robić w ramach tych funduszy, które i 
tak co roku dedykujemy w budżecie na promocję miasta.  
 

Radna Aleksandra Dulkiewicz – wiceprzewodnicząca Komisji  
A operacyjnie kto miałby się tym zajmować?  
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Operacyjnie to prowadzi ZHP oczywiście, natomiast niewątpliwie w momencie, 
kiedy zostanie dokonany wybór partnera polskiego to w tym momencie trzeba 
będzie powołać stosowne komórki w Urzędzie Miejskim, w sensie może nie 
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wyspecjalizowane, ale ktoś, kto będzie odpowiedzialny. Nie przewidujemy jakiś 
nowych etatów, natomiast będą osoby delegowane. 
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli do roku 2017 pan powiedział, a ewentualnie jeżeli będzie ta impreza to wtedy 
rozumiem, że ta pula znacząco wzrośnie?  
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
Nie. To jest fenomen tej imprezy, że ta impreza samo się finansuje na poziomie 
osiemdziesięciu kilku procent, dlatego, że młodzież uczestnicząca w tym Jamboree 
oczywiście nie pokrywa tych pieniędzy sama, ale pokrywa za nie lokalne krajowe 
organizacje skautowe bądź rządy tych państw. W związku z tym ta impreza ma 
niezwykle wysoki poziom samofinansowania i nasze koszty nie będą jakieś 
gigantyczne, będzie rząd może paru milionów złotych. Generalnie ułożenie 
tymczasowe instalacji wod. kan., prąd zrobi Energa. Nie są to gigantyczne koszty. 
Paradoksalnie wielka, fantastyczna impreza za relatywnie małe pieniądze.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
A most na wyspę?    
 

Pan Maciej Lisicki – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska ds. polityki 
komunalnej 
W aplikacji mostu na wyspę nie ma. W aplikacji jest dojazd od strony Przegaliny, 
natomiast zakładamy, że most do tego czasu liczymy, że powstanie. Z państwa 
pomocą oczywiście.  
 

Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy są jeszcze jakieś pytania?  
  
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 17. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Macieja Lisickiego – Zastępcę Prezydenta Miasta Gdańska 
ds. polityki komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 
głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 17 – 
bez poprawek. (Opinia nr 2-2/4-4/2014). 
 

PUNKT – 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2015 – 2040 – 
druk nr 1527 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.400.2014). 
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały 
wraz z Autopoprawką. 
Powiedziała: W Wieloletniej Prognozie Finansowej oparliśmy się na wielkościach 
dotyczących prognozy sformułowanej przez rząd dotyczącej planowania przez 
samorządy prognoz wieloletnich na okres do roku 2040. Zostały podane wskaźniki 
dotyczące PKB, inflacji oraz innych wielkości, które mają istotny wpływ na 
kształtowanie się wydatków, ale również i dochodów. My oprócz tych danych 
opieraliśmy się na historycznych danych dotyczących przede wszystkim 
kształtowania się dochodów podatkowych, która to baza była podstawą do nowego 
podejścia czyli nowej prognozy na lata do roku 2040. Czyli opisaliśmy państwu 
szczegółowo jakie kategorie w jaki sposób były prognozowane. Po stornie 
wydatkowej również dokonywaliśmy analizy i projektowania w oparciu o przede 
wszystkim wskaźniki inflacji, nie tyle PKB co wskaźnik inflacji oraz o wielkości 
dotyczące kształtowania się długu czyli stawki WIBOR, które są projektowane w tej 
perspektywie długoletniej, ponieważ według tej stawki i wynegocjowanej z 
bankami marż są przewidziane koszty związane z zaciągniętym długiem. W 
prognozie już nie znalazły się zadania, przedsięwzięcia inwestycyjne, których rok 
realizacji przypada, zgodnie z harmonogramem, realizacja przypada w roku 2015, 
te przedsięwzięcia zostały już ujęte tylko w budżecie. Nie ma ich w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. Jest to tylko 20 projektów, które są ujęte w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. Również zaprojektowane są wskaźniki związane z obsługa 
długu, ponieważ od roku 2014 obowiązuje już jeden wskaźnik dotyczący możliwości 
zadłużania się, możliwości spłaty długu. Wskaźnik ten nie jest już odnoszony, dług 
do dochodów ogółem, albo też koszty obsługi długu do dochodów ogółem. Wskaźnik 
ten oparty jest o trzyletnie dane historyczne dotyczące nadwyżki operacyjnej, czyli 
różnicy między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi odnoszone do 
dochodów ogółem w porównaniu z kosztami obsługi długu w danym roku czyli w 
porównaniu z kapitałem, z odsetkami, jakie są do spłaty oraz z wszelkimi 
poręczeniami. Mówię to państwu tak szczegółowo, dlatego, że w tabeli w 
załączniku nr 1 podane są w pozycjach 9.1, 9.6.1 w poszczególnych latach aż do 
roku 2040 wskaźniki obsługi długu jakie wynikają z aktualnego długu i maksymalne 
wskaźniki i tak np. w roku 2015 ten wskaźnik obsługi wynosi 5,64 natomiast 
maksymalny 10,25. Także mamy prawie 5 pkt procentowych wolnych możliwości do 
zaciągnięcia długu w przyszłych latach i tak w kolejnych latach, aby te możliwości 
stworzą nam możliwość zaciągnięcia długu jako wkład własny w nowej 
perspektywie unijnej. Jeszcze dla państwa radnych, którzy są nowi chciałem 
powiedzieć, że miasto czy w ogóle samorządy nie mogą zaciągać długu na wydatki 
bieżące. Tylko i wyłącznie mogą zaciągać na wydatki majątkowe. Tyle przekazuję 
Państwu odnośnie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Jeszcze Autopoprawka 
uzasadnienie. W tej Autopoprawce wprowadzamy to co mówiła m. in. pani dyrektor 
Bierut. To jest powiązane z dokapitalizowaniem GTBS- u i TBS-u „Motława” i to są 
już uaktualnione dane dostosowane do zawartych umów z TBS-ami i z Bankiem 
Gospodarstwa Krajowego i również jest zmiana dotycząca współdziałania z 
organizacjami pozarządowymi w związku z reorganizacją działalnością placówek 
opiekuńczo – wychowawczych. Wypowiedzieliśmy umowę domowi integracyjno – 
rodzinnemu i te zadania będą prowadzone w placówkach miejskich. W związku z 
tym zmniejsza się środki na umowy związane z organizacjami pozarządowymi na 
opiekę nad tymi dziećmi.              
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
Podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.   
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1527 wraz z Autopoprawką. 
 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1527 + Autopoprawka – bez 
poprawek. (Opinia nr 2-2/5-5/2014). 

 
PUNKT – 5 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 1528 + Autopoprawka. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.401.2014). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt uchwały 
wraz z Autopoprawką.  
Powiedziała m. in.: Projekt budżetu na rok 2015 porównując dochody i wydatki 
zamyka się nadwyżką budżetową w wysokości prawie 13 mln zł z autopoprawką. 
Poprzednio w projekcie budżetu państwo mają nadwyżkę budżetową ponad 10 mln 
zł, a po tej korekcie, tej Autopoprawce ta nadwyżka wynosi 12,9 mln zł. Jest to po 
raz drugi w porównaniu z rokiem 2013 nadwyżka budżetowa w zawiązku z 
realizacją inwestycji permanentnie występował niedobór budżetowy.  
Dochody miasta w porównaniu z rokiem 2014 spadają z uwagi na niższe środki z 
tytułu dotacji z Unii Europejskiej w związku z kończącą się perspektywą unijną 
2007-2013 i również w związku z mniejszymi dochodami ze sprzedaży mienia. 
Utrzymuje się tendencja z poprzednich lat, bo początkowo w roku 2014 uzyskaliśmy 
wysokie dochody ze sprzedaży mienia, czyli sprzedaliśmy grunty, które w 
poprzednich latach też były oferowane do sprzedaży, natomiast po raz pierwszy w 
tym roku zainteresował się deweloper, który te grunty od miasta zakupił. 
Jeżeli chodzi o podatek od osób fizycznych PIT zaplanowaliśmy wzrost o ponad 5,1% 
konkretnie wartości 643 mln zł na przewidywane wykonanie 612 mln zł czyli jest 
wzrost nominalny planowany o 31 mln zł. 
Udział w podatku dochodowym od osób prawnych wzrost nominalny 2 mln 300, 
procentowo 3,7%. 
Podatek od czynności cywilno – prawnych mamy zaplanowany w mniejszej 
wysokości na poziomie roku 2013. To jest 36 mln zł. Przewidywane wykonanie to 38 
mln zł. W miesiącu październiku uzyskaliśmy duże wpływy. Widocznie była na rynku 
wtórnym wysoka transakcja, która przełożyła się w dodatkowe dochody, ale 
analizując lata historyczne to była pierwsza sytuacja, jedyna sytuacja tak wysokich 
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dochodów, dlatego też zaplanowaliśmy na bazie lat poprzednich dlatego jest 
planowany spadek.  
Subwencje z budżetu państwa, przede wszystkim subwencja oświatowa wzrosła o 
2,1%, natomiast jak będę omawiała wydatki to pokażę, że rozwarcie między 
dochodami a wydatkami rośnie mimo, że rośnie subwencja. Oczywiście to 
rozwarcie rośnie w tempie szybszym niż subwencja.     
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Całość wydatków na edukację wzrasta szybciej niż ta subwencja.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Podatki i opłaty lokalne. Wzrost o 2,7 w tym podatek od nieruchomości o 2,6% 
czyli wzrasta o 9 mln zł.  
O dochodach z mienia już państwu mówiłam, że tu jest spadek ze względu na 
sprzedaż jednorazową dużą nieruchomości.  
Dochody z biletów komunikacji miejskiej utrzymują się na tym samym poziomie. W 
związku z tym wzrasta nasza dopłata z naszych dochodów do komunikacji 
miejskiej. Też państwu powiem w jakiej wysokości. 
Dochody z tytułu gospodarowania odpadami utrzymujemy na tym samym poziomie 
czyli 78,8 mln zł. Natomiast po stornie wydatkowej będą wyższe wydatki. To 
związane m. in. z realizacją inwestycji czyli rozbudową obiektu Zarządu Dróg i 
Zieleni, w którym to obiekcie będą zlokalizowane służby zajmujące się gospodarką 
odpadami.  
Dotacje z budżetu Unii Europejskiej mniejsze o 3,7%. To jest oczywiste.  
Wydatki majątkowe mimo, że spadają to nadal w strukturze wydatków stanowią 
znaczącą pozycję, bo 25,5%.  
Teraz omówię wydatki bieżące. Wzrastają o 7,3%. Bardzo wzrasta edukacja o 8,6%, 
konkretnie o 37 mln zł. Dopłata z budżetu miasta do wydatków bieżących 
edukacyjnych to jest kwota 328 mln zł. Środki przewidziane na wydatki majątkowe 
edukacyjne czyli infrastruktura związana z budową basenu. To omówi szczegółowo 
dyrektor Kuś. Łącznie na edukację z budżetu miasta, biorąc pod uwagę wydatki 
majątkowe, dopłacamy prawie 378 mln zł. Źle państwu powiedziałam, bo oświata 
wzrasta 5,2% w porównaniu z rokiem 2013 wzrasta 8,6%, a w stosunku do roku 2014 
wzrasta o 5,2%.  
Transport – wydatki na komunikację miejską wzrastają o 1,8% i będą wynosić 301 
mln zł. Dopłata z miasta to jest 52%, kwota nominalna to jest 133,2 mln zł.  
Kultura – zaplanowane wydatki są na poziomie roku 2014.  
Kultura fizyczna – wydatki spadają o 600 tys. zł.  
Wzrasta obsługa długu miasta z uwagi na to, że przewidziany jest kredyt to też 
wzrastają koszty, przy czym przewidziany jest wzrost stawki WIBOR, mimo, że są 
założenia rządowe, że WIBOR się utrzyma na tym samym poziomie tutaj 
utworzyliśmy lekką rezerwę, aby nas nie zaskoczyła jakaś nieprzewidziana 
niespodzianka. 
Mamy większą wpłatę do budżetu Janosikowego prawie o 5 mln zł.  
Nasze wydatki majątkowe to wysoki udział, bo przeszło ¼ budżetu ogółem. W roku 
2014 jest to ponad 31%, a w roku 2013 jest to 30,47%. Oczywiście jest to 
przewidywane wykonanie roku 2014. Zobaczymy na koniec roku jak rzeczywiście te 
wydatki się ukształtują.  
Większość zadań inwestycyjnych będzie kończona w roku 2015. Przewidziane są 
środki na modernizację chodników i modernizację nawierzchni dróg, tak, jak to 



12 
 

było w roku 2014. Przypomnę, że w bieżącym roku mamy na modernizację 
chodników przewidzianą kwotę 18,2 mln zł. Planujemy 15,5 mln zł i na 
modernizację nawierzchni dróg w tegorocznym budżecie jest to kwota 7,7 mln zł, a 
planujemy 10,6 mln zł.   
Są też ujęte zadania, przewidziane środki na dokumentację i opracowania studialne 
– łącznie mamy przewidziane prawie 32 mln zł. To są dokumentacje dotyczące 
budowy ulicy Nowej Bulońskiej, Jabłoniowej, Politechnicznej, drogi rowerowe, ul. 
Nowa Kaczeńce, którą będziemy realizować wspólnie i aplikować z GARG-iem.  
Mamy też 4 projekty Hewelianum związane z budową planetarium.  
Wiele jest projektów rowerowych w różnych dzielnicach miasta, w różnych 
obszarach. 
Przewidziany jest też program przeciwpowodziowy dokumentacja, a nawet 
realizacja.  
W każdym razie to nie jest prawdą, że w przyszłym budżecie nie ma środków na 
projekty na nową perspektywę. One są tylko zbiorczo pokazane jako projekty, ale 
chyba nawet w opisie są uwidocznione. Także jest to kwota 32 mln zł.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy w wydatkach inwestycyjnych są jakieś projekty związane z bezpieczeństwem 
powodziowym w budżecie w przyszłym roku?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
W przyszłorocznym budżecie, ponieważ nie ma jeszcze projektów unijnych więc 
nazywamy je takimi kwotami ogólnymi. Jeśli chodzi o zabezpieczenie 
przeciwpowodziowe to jest w ramach programu Zabezpieczenia …  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Mamy 8,1 mln, a jeszcze w roku 2016 mamy 10 mln zł. 
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
W tej chwili już będziemy przystępować do realizacji kanalizacji deszczowej 
najpierw w dzielnicy Strzyża, a następnie przetarg będzie w Osowej.   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Biskupia Górka też jest wstępne opracowanie. Powiem jeszcze o długu. Na koniec 
roku planujemy dług w wysokości 1 mld 441 mln zł, a na koniec tego roku 1 mld 481 
mln zł czyli mimo, że będziemy zaciągać to dług nam spadnie. W tym roku na 
planowany kredyt 156 mln zł nie zaciągniemy w ogóle kredytu. Będziemy się starać 
z panią dyrektor, że jak będą jakieś poda planowe dochody czy będziemy 
analizować wydatki i też będziemy dążyć do obniżenia tego zaplanowanego 
kredytu, aby stworzyć możliwość zadłużania się już jako wkład własny w nowe 
projekty unijne.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy mogłaby pani nam jeszcze raz powtórzyć dlaczego tak nam wzrasta obsługa 
długu w przyszłym roku?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Bo mamy zaplanowany kredyt w wysokości 83 mln zł nowy kredyt w budżecie na rok 
2015. To jest pierwsza sprawa czyli dodatkowa obsługa długu. Druga kwestia, że 
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zaplanowaliśmy większy WIBOR, bo to jest podstawowy koszt kredytu 
międzybankowy niż jest w tym roku, tworząc rezerwę ewentualną, gdyby ten 
WIBOR… 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli taki bufor bezpieczeństwa?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
A Autopoprawka czego dotyczy?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Autopoprawka dotyczy m. in. zmniejszenia kredytu o 2 mln zł w związku z tym 
mieszkalnictwem. Powiem szczegółowo. Dopłaty z funduszu dopłat czyli z Banku 
Gospodarstwa Krajowego zwrot będzie wynosił 4 mln zł w roku 2015. Natomiast 
dokapitalizowanie do spółek, m. in. to, o którym mówiła pani dyrektor, w roku 
2015 będzie o 2 mln mniejsze. Czyli większe dochody o 4 mln, mniejsze 
dokapitalizowanie 2 mln zł i mamy dodatkowo 2 mln zł. Te dwa miliony złotych 
przeznaczamy na zmniejszenie kredytu, który był w tej wersji pierwszej. W wersji 
pierwszej było 85 mln zł, po odjęciu 2 mamy 83 mln zł.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję serdecznie za to szczegółowe wyjaśnienie. Otwieram dyskusję nad tym 
punktem. Proszę o zgłoszenia. Ja także będę miał dwa pytania. Po pierwsze 
chciałem państwu radnym powiedzieć, że wpłynęły do Komisji trzy opinie innych 
Komisji: Komisji Samorządu i Ładu Publicznego, Edukacji i Spraw Społecznych i 
Ochrony Zdrowia. Wszystkie są pozytywne w stosunku do projektu uchwały 
budżetowej wraz z Autopoprawką. Komisja Sportu też opiniowała.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Komisja Kultury też.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
To jeszcze takich informacji nie otrzymałem. Mam jeszcze pytanie, bo wczoraj na 
Komisji Edukacji padały pytania dotyczące tej listy i szkół jeżeli chodzi o 
termomodernizację.    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak. Ja to wszystko przekazałam.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Druga sprawa obiekty sportowe. Czy to wiemy już jaka jest pełna lista czy tylko 
mamy tą listę związaną z budżetem obywatelskim?    
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jeżeli chodzi o obiekty sportowe jeszcze nie ma pełnej listy. Pani dyrektor Paluch 
przekazała, że trwają jeszcze rozmowy dotyczący wytypowania i zamknięcia tej 
ostatecznej listy. Natomiast jeżeli chodzi o modernizację obiektów i 
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termomodernizację taki wykaz jest już i mamy go. Przekazałam wczoraj Komisji. 
Jeżeli państwo są zainteresowani to możemy… 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W książce jest ten wykaz szkół. To wszystko jest już ujęte.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tylko, że to jest trudno znaleźć, strona 431. Jeżeli chodzi o termomodernizację to 
są dwie umowy, dwie transze.   
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Termomodernizacja to jest projekt, który dostał dofinansowanie w ramach 
funduszu norweskiego na przyszłe lata. W przyszłym roku 5 szkół.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Takie samo pytanie dotyczyło tego programu chodnikowego i modernizacji 
nawierzchni ulic. Czy to też jest w którymś z załączników czy będzie się dopiero 
tworzyć?  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
W części opisowej według funkcji.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Termomodernizacja strona 421. To są te obiekty, które są współfinansowane z 
Narodowego Funduszu.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Pani dyrektor mówiła o Funduszu Norweskim.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Ale to z jednej puli pieniędzy.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Drogi są na 427 – budowa i modernizacja.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Chodniki są tam, gdzie jest komunikacja.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Na maila możemy przesłać.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Chodniki są strona 427.  
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Mam przygotowane to może od razu powiem. Ten materiał związany z lokalnymi 
inwestycjami jest uporządkowany, wyszczególnione są konkretne ulice, są 
przypisane do okręgów wyborczych i ten materiał jest gotowy.  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Na stronie 427 są wymienione ulice przy chodnikach też.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Będziemy prosili jak będzie możliwość o przesłanie takiej informacji, bo to zawsze 
na takie wydatki bieżące to co jest w największym zainteresowaniu radnych i takie 
pytania do mnie kierują.  
 
Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Są i chodniki i nawierzchnie ulic, drogi lokalne jak i modernizacje, 
termomodernizacje. Wszystko jest uporządkowane do okręgów wyborczych.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że obiekty sportowe to jest kwestia taka, że ta lista będzie 
doprecyzowana. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
Mogę powiedzieć tyle, że nie chcieliśmy tej sztywnej listy ustalać ze względu na 
to, że ustawa nakłada na nas obowiązek łączenia zespołów szkolno – przedszkolnych 
i w tym momencie trzeba dobrze zaplanować gdzie trzeba zrobić samo boisko, 
gdzie trzeba zrobić z ogródkiem dla dzieci. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Dziękuję serdecznie. Kolejne pytania, pan przewodniczący Strzelczyk.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Niejako uzupełniająco do tej Autopoprawki, która wpłynęła. Czy zmniejszenie tych 
kwot kredytowania nie wpłynie na ilość mieszkań oddawanych w roku 2015. Czy to 
nas nie ograniczy? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Nie, bo to są oszczędności poprzetargowe.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Zmniejszenie kredytowania z tytułu tego, że pozyskaliśmy taniej. Druga sprawa 
wydatki majątkowe, bo to może nie są wielkie i powalające kwoty jeżeli chodzi o 
budżet miasta, ale jest znaczące zmniejszenie wydatków remontowych w oświacie 
i wychowaniu o blisko 30%, dokładnie 28,2%. Jeszcze raz podkreślam nie są to 
znaczące kwoty, ale w pomocy społecznej blisko o 88% zmniejszamy. To wynika z 
tego, że potrzeby remontowe tak gwałtownie spadły czy to jest świadoma decyzja 
o tym, żeby przyciąć trochę.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Świadoma decyzja. Oczywiście są przeznaczone środki na modernizację obiektów 
oświatowych i termomodernizację. Jeżeli zliczymy środki na remonty, na 
modernizację i termomodernizację to mamy środki większe niż w latach 
poprzednich.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Jakie to jest zwiększenie? Jaki to jest rząd wielkości?   
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Termomodernizacja w edukacji … 
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Pani Izabela Kuś – Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
36 mln zł to są same modernizacje w obiektach oświatowych plus 
termomodernizacje. 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
19 mln zł to są same obiekty oświatowe.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Dziękuję.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeszcze radny Falandysz.  
 
Radny Jaromir Falandysz 
Jak będzie wyglądać dotacja do ZTM-u w 2015? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
My dotacji nie przekazujemy. Mamy zawarty kontrakt między ZKM-em a miastem i 
wielkości ustalone za wozokilometr uzależnione są od inflacji, od wzrostu 
wynagrodzeń, czyli brane są pod uwagę dane wynikające z opublikowanych przez 
GUS i zamówionych wozokilometrów. Sam kontrakt to 236 mln 762 tys. 788 zł i 
wzrasta o 2,08%.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jak wpływa na to nowe inwestycje, które będą oddawane?  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Przede wszystkim amortyzacja ma wpływ, bo koszty związane z obsługą kredytu są 
niższe niż były w roku 2013 z uwagi na to, że tak bardzo spadł WIBOR to koszty 
obsługi długu w roku bieżącym i tak samo planowane na rok 2015 są niższe niż w 
roku 2013.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Rozumiem, że otwarcie np. nowej linii tramwajowej we wrześniu jest 
przewidziane.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, jest przewidziane. Zamówione jest więcej wozokilometrów.  
 
Radny Jaromir Falandysz 
To stąd wynika ten wzrost o 3%? 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Przesunięcia w wozokilometrach i tak będą jakoś w związku i z otwarciem PKM-ki i 
nowej linii tramwajowej, tam będą jakieś zmiany związane z liniami autobusowymi 
i nad tym wszystkim ZTM pracuje?  
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Docelowo ma być zmniejszona począwszy od roku 2016 liczba wozokilometrów w 
trakcji autobusowej. Natomiast zwiększona tak jak rozbudowywane są nowe linie w 
trakcji tramwajowej. Oczywiście dojazdowe do PKM-ki węzły czyli Bysewo, 
Brętowo i Jasień to tutaj będzie uruchomiona komunikacja już krótsza autobusowa 
tylko do tych przystanków.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli to skróci ilość w autobusowych, a z tego się wezmą te tramwajowe.  
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czy jeszcze jakieś pytania radnych gości, radnych Komisji? Nie widzę. Miałem 
jeszcze radnych poinformować na temat pozytywnej opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej oczywiście w stosunku do projektu budżetu i w stosunku do WPF-u. 
Uchwała nr 196 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
WPF-u oczywiście opinia pozytywna. Uchwała nr 197 w sprawie uchwały 
budżetowej miasta Gdańska na rok 2015 także opinia pozytywna.    
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 1528 wraz z Autopoprawką. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 

Komisja Strategii i Budżetu RMG wysłuchała informacji i wyjaśnień przekazanych 
przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska oraz Panią Izabelę Kuś – 
Zastępcę Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych, a następnie zapoznała się z 
pozytywnymi opiniami Komisji Rady Miasta Gdańska: Samorządu i Ładu 
Publicznego, Edukacji, Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia, Sportu oraz Uchwałą 
Nr 197/p211/P/I/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 28 listopada 2014 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały 
budżetowej miasta Gdańska na 2015 rok, który pozytywnie zaopiniował projekt 
uchwały budżetowej Miasta Gdańska na 2015 rok.  
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG przystąpiła do głosowania, w wyniku którego 3 
głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1528 + Autopoprawka – bez 
poprawek. (Opinia nr 2-2/6-6/2014). 
 
Radna Dorota Dudek – członek Komisji 
Uzasadniła z jakiego powodu wstrzymała się od głosu. Powiedziała m. in., że nie 
zdążyła się zapoznać z projektem, który jest niemałą lekturą. Chciałaby również 
świadomie oddawać swój głos dlatego się wstrzymała.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jeżeli pani radna będzie miała jakiekolwiek pytania to na pewno czy pani skarbnik 
czy pani dyrektor na pewno chętnie na wszystkie pytania, nawet w tygodniu 
pomiędzy naszą komisją a sesją, chętnie odpowiedzą.   
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Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska 
Tak, w każdym momencie.  
 
Pani Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Była mowa o wynikach kontroli NIK i chciałam powiedzieć, że też mieliśmy kontrolę 
NIK na spółkach, która trwała 3 miesiące i dotykała wszystkich spółek i wyszła 
nieskazitelnie.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Bardzo się cieszymy z tego powodu.  
 

PUNKT – 5a 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 
lata 2014 – 2040 – druk nr 8. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.8.2014). 
 

Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 8. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 8 – bez poprawek. (Opinia nr 2-
2/7-7/2014). 
 

PUNKT – 5b 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – druk nr 9. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.9.2014). 
 
Pani Teresa Blacharska – Skarbnik Miasta Gdańska przedstawiła projekt 
uchwały.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
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Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 9. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Teresę Blacharską – Skarbnik Miasta Gdańska, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 9 – bez poprawek. (Opinia nr 2-
2/8-8/2014). 
 

PUNKT – 5c 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie poboru w drodze inkasa opłaty skarbowej oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso – druk nr 14. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.14.2014). 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 14. 
 

USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta 
i Podatków, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 14 – bez poprawek. 
(Opinia nr 2-2/9-9/2014). 
 

PUNKT – 5 d 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia dla Prezydenta Miasta Gdańska na okres kadencji 2014-2018 – 
druk nr 16.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.16.2014). 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
zreferowała projekt uchwały. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję. 
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Czy jest jakaś zmiana w kwocie Total między rokiem 2014 a 2015.   
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Tak dokładnie to nie mogę panu przewodniczącemu odpowiedzieć, ponieważ kwota 
bazowa, ta, o której jest tutaj mowa ona się zmienia co roku, bo jest kwotą z 
budżetu zawierana w ustawie budżetowej, w budżecie państwa. W tym roku ta 
kwota wynosi 1766,46 zł dlatego ta uchwała jest przygotowana tak, żeby nie trzeba 
jej było podejmować co roku, ale nie umiem odpowiedzieć na pytanie czy jest 
zmiana w kwocie. Podejrzewam, że jest.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Ale rozumiem, że w stosunku do ogółu to będą jakieś ułamki procenta.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Tak ułamki procent, a nie jakaś zasadnicza zmiana, bo części składowe są te same.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG 
Pamiętam, że 4 lata temu był taki problem, że w związku z tym, że ta kwota 
przekroczyła maksymalną to musieliśmy drugi raz się pochylić nad tą uchwałą, żeby 
troszeczkę to zmniejszyć.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Dlatego ona teraz jest przygotowana na tyle elastycznie, żeby nie trzeba było co 
roku jej podejmować.  
 
Radny Grzegorz Strzelczyk – przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości  
Ostatnio też tak było i czy tym razem kwotowo czegoś nie przekroczymy? Dobrze by 
było, żeby może przed sesją uzupełnić tą informację.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Dobrze.  
 
Radny Jaromir Falandysz 
To jest ta kwota bazowa dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe 
tak?  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Tak jest.  
 
Radny Jaromir Falandysz 
Ona się nie zmienia w 2015 w projekcie.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Ale na pewno są części składowe, które się zmieniają. Wysługa lat itd. Jeśli was to 
interesuje bardziej szczegółowo to płaca zasadnicza wynosi 6200, dodatek 
funkcyjny 2500, dodatek specjalny 2425, wysługa lat 20% czyli kwota naliczana od 
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wynagrodzenia zasadniczego to jest 1240 i to wychodzi razem 12 365 zł i mieści się 
to w tej kwocie bazowej, bo kwota bazowa wynosi 1766,46 razy 7 wynosi 12 365,22 
zł i tej kwoty nie przekracza. Jedna informacja, przyjmiemy tą uchwałę 18 
grudnia, natomiast skutki będzie miała od 1 grudnia. Od momentu zaprzysiężenia 
Prezydenta. Sprawdzę kwotowo jak to się zmieniło.    
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 16. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień przekazanych przez 
Panią Aleksandrę Dulkiewicz – Przewodniczącą Klubu Platformy Obywatelskiej, w 
wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 16 – bez poprawek. (Opinia nr 
2-2/10-10/2014). 
 

PUNKT – 5 e 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą środki z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014 roku – druk nr 12. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.12.2014). 
 
Pani Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku, w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt 
uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
To niewykonanie rozumiem, że to nie jest jakiś duży procent kwoty? 
 
Pani Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
To są ułamki, ale nawet tych ułamków szkoda oddawać, bo tych 17 tys. zł to jest 
dla osób niepełnosprawnych np. zakup na pielucho majtki czy aparaty słuchowe. Te 
kwoty na to można jeszcze przeznaczyć.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 12. 
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USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Ewę Wołczak – Zastępcę Dyrektora ds. Rozwoju 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 12 – bez poprawek. (Opinia nr 2-2/11-11/2014). 
 

PUNKT – 5 f 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zwiększenia 
wysokości środków finansowych na utrzymanie dziecka w placówkach 
opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego na terenie Miasta Gdańska – druk 
nr 13. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.13.2014). 
 
Pani Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku, w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt 
uchwały. Powiedziała m. in.: proponujemy zwiększenie kosztów utrzymania dziecka 
w placówce rodzinnej do 900 zł miesięcznie na jedno dziecko. Ustawa o wspieraniu 
rodziny i pieczy zastępczej zawiera taki zapis, że na utrzymanie dziecka w takiej 
placówce jest przeznaczona kwota zryczałtowana, która wynosi nie mniej niż 660 zł 
miesięcznie, ale ustawa ta pozwala, żeby rada powiatu w uzasadnionych 
przypadkach w drodze uchwały może zwiększyć wysokość tych środków 
finansowych na utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo - wychowawczej typu 
rodzinnego. Uznaliśmy, że środki te są bardzo niskie. W tej chwili u nas w tych 
placówkach kwota dofinansowania na jedno dziecko wynosi 799,95 zł dlatego jest 
propozycja, aby na przyszły rok zwiększyć tą kwotę do 900 zł na jedno dziecko. 
Skutek finansowy tego jest nieduży, bo dotyczy to pięciu placówek, w których jest 
38 miejsc i roczny skutek finansowy tego jest 45 600 zł.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
To zwiększenie jest 45 600 zł. Widzę w uzasadnieniu, że to jest zwiększenie o 
12,5% i docelowo państwo chcą do 1000 zł.  
 
Pani Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Tak, do 1000 zł, bo taki jest koszt utrzymania w rodzinach zastępczych i 
chcielibyśmy, żeby w tych placówkach typu rodzinnego też docelowo był 1000 zł.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
A ten 1000 zł kiedy będziemy w stanie osiągnąć? Czy to jest przyszły rok czy dalsza 
perspektywa?  
 
Pani Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora ds. Rozwoju Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Rodzinie w Gdańsku 
Myślę, że przyszły rok.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 13. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Ewę Wołczak – Zastępcę Dyrektora ds. Rozwoju 
Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku, w wyniku przeprowadzonego 
głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 13 – bez poprawek.(Opinia nr 2-2/12-12/2014). 

 
PUNKT – 5 g 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uchwalenia 
zmian treści statutu żłobka nr 3 „Złota Rybka” z siedzibą w Gdańsku przy ul. 
Chałubińskiego 20 – druk nr 15. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.15.2014). 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego, w imieniu wnioskodawcy, zreferowała projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Kiedy jest planowane otwarcie tego żłobka?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
Zamknięcie musi nastąpić 31 grudnia, bo inaczej musielibyśmy zwracać środki 
unijne. Rozmawiałam przedwczoraj z dyrektorem Bartosiewiczem i 15 będzie 
odbiór żłobka.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Czyli w przyszłym tygodniu. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
A od 1 stycznia przekazanie budynku i mamy nadzieję, że 1 lutego będą mogły się 
tam maluszki znajdować. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Nabór już ruszył?   
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora ds. Edukacji w Wydziale Rozwoju 
Społecznego 
Nabór ruszył w ramach przedszkola, natomiast nie wcześniej jak 1 lutego będzie 
można tam maluszki wprowadzić z racji mebelków chociażby.  
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Cieszymy się, że rusza kolejny żłobek. 
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 15. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Mariolę Paluch – Zastępcę Dyrektora ds. Edukacji w 
Wydziale Rozwoju Społecznego, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 
jednogłośnie - 4 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 
druku nr 15 – bez poprawek. (Opinia nr 2-2/13-13/2014). 

 
PUNKT – 5 h 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia jednostkowej stawki 
kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości 
Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku na 2014 rok – druk nr 
10. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
18 grudnia 2014 r. - BRMG-S.0006.10.2014). 
 
Pan Dimitris T. Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej, w imieniu 
wnioskodawcy, zreferował projekt uchwały. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie otworzył dyskusję.  
 
Z uwagi na brak głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały zawartego 
w druku nr 10. 
 
USTALENIA KOMISJI - OPINIA                   
 
Komisja Strategii i Budżetu RMG, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Pana Dimitrisa T. Skurasa – Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 4 głosami za, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 10 – bez poprawek. 
(Opinia nr 2-2/14-14/2014). 

 
PUNKT – 6 

 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
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Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Chciałbym ustalić już docelową godzinę naszych spotkań i moja propozycja jest 
taka, żebyśmy się spotykali w stałym terminie w poniedziałek przed sesją o godz. 
16:00, czyli 3 dni przed sesją, zazwyczaj ostatni poniedziałek miesiąca. Natomiast 
jeżeli będzie jakaś inna sprawa dotycząca prac Komisji zwłaszcza tu myślę o 
sprawach związanych ze strategiami miasta.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Czyli 26 stycznia.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
26 stycznia planowane jest następne posiedzenie jeżeli chodzi o druki, natomiast 
już spieszę z informacją kolejną. Będę proponował już 3 posiedzenia dotyczące 
spraw innych niż druki. Pierwsze spotkanie dotyczące programów, nad którymi 
pracują zespoły. To jest związane z uchwaloną Strategią Miasta. Programy 
operacyjne, 9 zespołów zostało powołanych. Wczoraj miałem okazję spotkać się z 
panią dyrektor Drozd-Wiśniewską. Dzisiaj także zostało skierowane pismo do 
wszystkich radnych do Przewodniczącego Oleszka, państwo radni pewnie jutro 
dostaną to pismo, w którym zaprasza się także radnych do pracy w tych zespołach. 
Tu będzie potrzebna decyzja czy poszczególnych klubów czy wręcz poszczególnych 
radnych, ponieważ sprawa wygląda w ten sposób, że już te zespoły rozpoczęły 
prace. Jak wspomniałem 9 zespołów w konkretnych działach i te prace mają 
potrwać do 23 stycznia. Oczywiście do 23 stycznia jest jak najbardziej możliwy 
udział wszystkich chętnych radnych w tych pracach, natomiast będziemy 
oczywiście jako rada i poszczególne komisje zapoznawać się z wnioskami już jakie 
będą wynikały z pracy tych zespołów po zakończeniu ich prac.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Te zespoły są złożone z pracowników Urzędu Miejskiego, czy są mieszane?  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Na stronie Gdańska są wyszczególnione zespoły i kierownicy tych zespołów. 
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji  
Jeden zespół kierowany np. przez Alana Aleksandrowicza Atrakcyjność 
Inwestycyjna. Tam byli zapraszani np. inwestorzy czyli ludzie z zewnątrz, spoza 
Urzędu.   
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Czyli mieszane są.  
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji  
To zawsze zależało od koordynatora. 
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
W każdym razie zespołów jest 9: 

• Program Edukacja – pani dyrektor Mariola Paluch, która tutaj była. 
• Program Operacyjny Zdrowie Publiczne, ale tu będzie zmiana koordynatora. 
• Integracja społeczna i aktywność obywatelska – dyrektor Szczuka. 
• Kultura i czas wolny – pani dyrektor Aleksandra Szymańska, dyrektor IKM. 



26 
 

• Program Operacyjny Innowacyjność i Przedsiębiorczość – pani Prezes 
Małgorzata Jasnoch – Prezes Zarządu Gdańskiej Fundacji Przedsiębiorczości. 

• Atrakcyjność Inwestycyjna – pan Alan Aleksandrowicz – Prezes Zarządu 
GARG-u. 

• Program Operacyjny Infrastruktura – pani Główny Specjalista Joanna 
Tobolewicz z WPG, 

• Program Operacyjny Mobilność i Transport – Kierownik Remigiusz Kitliński, 
• Program Operacyjny Przestrzeń Publiczna – pani Kierownik Irena Romasiuk, 

Zespół Urbanistyczny Oliwa, Biuro Rozwoju Gdańska i pani Edyta Damszel – 
Turek. 

Także takich 9 zostało powołanych zespołów. Jeżeli państwo będziecie chcieli, 
dotyczy to wszystkich radnych obu klubów, włączyć w prace, do 23 stycznia te 
zespoły pracują. Jutro będzie dokładna informacja dotycząca tych zespołów. Przy 
mnie wczoraj pani dyrektor to pismo przesyłała do Przewodniczącego Oleszka. 
Także można się zgłosić i jest duża prośba oto, żeby się zgłosić.    
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
W trakcie pracy zespołów zawsze jakoś trudno się włączyć, ale rozumiem, że pan 
przewodniczący przewiduje, że w trakcie pracy Komisji jedno posiedzenie będzie 
poświęcone na omówienie efektów pracy tych zespołów?  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Pani dyrektor także prosiła o spotkanie i to spotkanie planowalibyśmy na tydzień 
wcześniej przed tą komisją, na której mamy druki, czyli 19 stycznia, poniedziałek 
godz. 16:00. To by było najbliższe posiedzenie naszej Komisji z panią dyrektor 
Katarzyną Drozd – Wiśniewską dotyczące właśnie tych programów operacyjnych, 
tego, jak przebiega praca i kiedy radni, a zwłaszcza radni Komisji Strategii i 
Budżetu będą mogli się zapoznać z efektami pracy zespołów.   
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji  
Pani dyrektor Drozd zależało na tym, żeby radni się włączyli w trakcie prac 
zespołów. Niezręczny był termin wyborów i tylko dlatego to tak wygląda, że jest 
mało czasu, ale ona już wcześniej chciała, ale była kampania wyborcza i nie było 
też jak ludzi angażować.   
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Pani dyrektor bardzo zależało, żeby radnych włączyć już w prace, a nie tylko żeby 
się zapoznawali z efektami tych prac.   
 
Radny Piotr Grzelak – członek Komisji  
Z tego co się orientuję to na razie było tylko diagnozy w poszczególnych obszarach 
stwierdzone, natomiast i cele i poszczególne działania właśnie w tej chwili się 
ustalają. Jeszcze nie jest gotowy produkt na pewno.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Jutro będzie to pismo, będą dane kontaktowe do pani dyrektor i nawet już jutro 
można się zgłosić. Można się oczywiście umówić na jakieś spotkanie. W każdym 
razie jest bardzo nastawiona na współpracę i bardzo jej zależało na naszym udziale 
w pracach tych zespołów. Dwie kolejne, ostatnie już sprawy. Po powołaniu zespołu 
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dotyczącego budżetu obywatelskiego też będę chciał, żebyśmy się zajęli tą sprawą. 
To także jest w zakresie naszej Komisji, więc myślę, że wiosną przed uchwaleniem 
budżetu obywatelskiego na rok 2016, a to uchwalenie pewnie będzie podobnie jak 
w tym roku czyli pewnie albo w kwietniu albo w maju, będę chciał, żebyśmy się 
spotkali i odbyli posiedzenie w tej sprawie. Sprawa nr 3. Rozmawiałem już z panią 
przewodniczącą Chmiel i panem przewodniczącym Dzikiem i będziemy chcieli 
wrócić do tradycji tych spotkań raz na kwartał dotyczących inwestycji PKM i 
wszystkich inwestycji miejskich około PKM-kowych.  
 
Pani Aleksandra Dulkiewicz – Przewodnicząca Klubu Platformy Obywatelskiej 
Ale z objazdem.  
 
Radny Piotr Borawski – Przewodniczący Komisji Strategii i Budżetu RMG   
Myślę, że objazd to w terminie wczesnej wiosny, bo zimą to chyba nie będzie zbyt 
dużo chętnych. Warto, żebyśmy się wcześniej spotkali w gronie trzech Komisji, 
żeby porozmawiać o tym, tym bardziej, że takiego posiedzenia dawno nie było. 
Jest dużo nowych radnych. Myślę, że drugie posiedzenie połączonych Komisji 
właśnie będzie połączone z jakimś objazdem. Także szczegóły wkrótce.  
Do końca stycznia musimy przyjąć, przed sesją, musimy przyjąć plan, więc jeżeli 
mogę prosić radnych o to, żebyśmy do tego posiedzenia 19 stycznia, jeżeli państwo 
macie jakieś tematy to proszę zgłosić albo do mnie, albo do pani Joasi i prosiłbym, 
żebyśmy 19 przyjęli plan pracy na rok kolejny. Taka jest moja propozycja. Czy 
jeszcze jakieś sprawy wniesione, wolne wnioski? Nie widzę. Jedno pismo dotyczące 
wniosku SNG. Informacyjnie do Komisji. Rozumiem, że pan Prezydent wziął na 
siebie te negocjacje. Dziękuję serdecznie. Zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję 
państwu.    
 
 
Posiedzenie zostało zakończone -  godz.17:45. 
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